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Разрушительность человеческой гордости-1  

Евангелие от Луки – 120 

От Луки 9:43-46 
 

Лук.9:43-50 …Когда же все удивлялись всему, что творил Иисус, Он сказал ученикам Своим: 44вложите вы себе в 

уши слова эти: Сын Человеческий будет предан в руки человеческие. 45Но они не поняли слова этого, и оно было 

закрыто от них, так что они не постигли его, а спросить Его об этом слове боялись. 46Пришла же им мысль: кто бы 

из них был больше? 47Иисус же, видя помышление сердца их, взяв дитя, поставил его пред Собой 48и сказал им: 

кто примет это дитя во имя Мое, тот Меня принимает; а кто примет Меня, тот принимает Пославшего Меня; ибо 

кто из вас меньше всех, тот будет велик. 49При этом Иоанн сказал: Наставник! Мы видели человека, именем Твоим 

изгоняющего бесов, и запретили ему, потому что он не ходит с нами. 50Иисус сказал ему: не запрещайте, ибо кто 

не против вас, тот за вас. 

Luke 9:43-50 …But while everyone was marveling at all that He was doing, He said to His disciples, 44“Let these words sink 

into your ears; for the Son of Man is going to be delivered into the hands of men.” 45But they did not understand this 

statement, and it was concealed from them so that they would not perceive it; and they were afraid to ask Him about this 

statement. 46An argument started among them as to which of them might be the greatest. 47But Jesus, knowing what 

they were thinking in their heart, took a child and stood him by His side, 48and said to them, “Whoever receives this child 

in My name receives Me, and whoever receives Me receives Him who sent Me; for the one who is least among all of you, 

this is the one who is great.” 49John answered and said, “Master, we saw someone casting out demons in Your name; and 

we tried to prevent him because he does not follow along with us.” 50But Jesus said to him, “Do not hinder him; for he 

who is not against you is for you.” 

 

I. Гордость обнажается властью 

Лук.9:46 Пришла же им мысль: кто бы из них был больше? 

Luke 9:46 An argument started among them as to which of them might be the greatest. 
 

Лук.9:1-6 1Созвав же двенадцать, дал силу и власть над всеми бесами и врачевать от болезней, 2и послал их 

проповедовать Царствие Божие и исцелять больных … 6Они пошли и проходили по селениям, благовествуя и 

исцеляя повсюду. 

Luke 9:1-6 1And He called the twelve together, and gave them power and authority over all the demons and to heal 

diseases. 2And He sent them out to proclaim the kingdom of God and to perform healing…6Departing, they began going 

throughout the villages, preaching the gospel and healing everywhere. 
 

Лук.9:12 День же начал склоняться к вечеру. И, приступив к Нему, двенадцать говорили Ему: отпусти народ, чтобы 

они пошли в окрестные селения и деревни ночевать и достали пищи; потому что мы здесь в пустом месте. 

Luke 9:12 Now the day was ending, and the twelve came and said to Him, “Send the crowd away, that they may go into 

the surrounding villages and countryside and find lodging and get something to eat; for here we are in a desolate place.” 
 

Матф.16:22 И, отозвав Его, Петр начал прекословить Ему: будь милостив к Себе, Господи! Да не будет этого с 

Тобою!  

Mat.16:22 Peter took Him aside and began to rebuke Him, saying, “God forbid it, Lord! This shall never happen to You.” 

 

1Тим.3:6 Не [должен быть] из новообращенных, чтобы не возгордился и не подпал осуждению с диаволом.  

1Tim.3:6 and not a new convert, so that he will not become conceited and fall into the condemnation incurred by the 

devil. 
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II. Гордость пренебрегает послушанием 

Лук.9:46 Пришла же им мысль: кто бы из них был больше? 

Luke 9:46 An argument started among them as to which of them might be the greatest. 

 

Лук.9:35 И был из облака глас, глаголющий: Это Сын Мой Возлюбленный, Его слушайте. 

Luke 9:35 Then a voice came out of the cloud, saying, “This is My Son, My Chosen One; listen to Him!” 

 

Лук.9:44,45 вложите вы себе в уши слова эти: Сын Человеческий будет предан в руки человеческие. 45Но они не 

поняли слова этого, и оно было закрыто от них, так что они не постигли его, а спросить Его об этом слове боялись. 

Luke 9:44,45 Let these words sink into your ears; for the Son of Man is going to be delivered into the hands of men. 45But 

they did not understand this statement, and it was concealed from them so that they would not perceive it; and they 

were afraid to ask Him about this statement. 

 

Фил.2:20,21 20Ибо я не имею никого равно усердного, кто бы столь искренно заботился о вас, 21потому что все 

ищут своего, а не того, что [угодно] Иисусу Христу. 

Phil.2:20,21 20For I have no one else of kindred spirit who will genuinely be concerned for your welfare. 21For they all 

seek after their own interests, not those of Christ Jesus. 

 

1Петр.5:5,6 5Также и младшие, повинуйтесь пастырям; все же, подчиняясь друг другу, облекитесь 

смиренномудрием, потому что Бог гордым противится, а смиренным дает благодать. 6Итак смиритесь под 

крепкую руку Божию, да вознесет вас в свое время. 

1Pet.5:5,6 5You younger men, likewise, be subject to your elders; and all of you, clothe yourselves with humility toward 

one another, for God is opposed to the proud, but gives grace to the humble. 6Therefore humble yourselves under the 

mighty hand of God, that He may exalt you at the proper time 

 

III. Гордость процветает в не разумеющем сердце 

Лук.9:45,46 45Но они не поняли слова этого, и оно было закрыто от них, так что они не постигли его, а спросить Его 

об этом слове боялись.46Пришла же им мысль: кто бы из них был больше? 

Luke 9:45,46 45But they did not understand this statement, and it was concealed from them so that they would not 

perceive it; and they were afraid to ask Him about this statement. 46An argument started among them as to which of 

them might be the greatest. 

 

Рим.10:2,3 2Ибо свидетельствую им, что имеют ревность по Боге, но не по рассуждению. 3Ибо, не разумея 

праведности Божией и усиливаясь поставить собственную праведность, они не покорились праведности Божией 

Rom.10:2,3 2For I testify about them that they have a zeal for God, but not in accordance with knowledge. 3For not 

knowing about God’s righteousness and seeking to establish their own, they did not subject themselves to the 

righteousness of God. 

 

Кол.1:9,10 9Посему и мы с того дня, как [о сем] услышали, не перестаем молиться о вас и просить, чтобы вы 

исполнялись познанием воли Его, во всякой премудрости и разумении духовном, 10чтобы поступали достойно 

Бога, во всем угождая [Ему]… 

Col.1:9,10 9For this reason also, since the day we heard of it, we have not ceased to pray for you and to ask that you may 

be filled with the knowledge of His will in all spiritual wisdom and understanding, 10so that you will walk in a manner 

worthy of the Lord, to please Him in all respects… 
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1Кор.8:1,2 1Об идоложертвенных [яствах] мы знаем, потому что мы все имеем знание; но знание надмевает, а 

любовь назидает. 2Кто думает, что он знает что-нибудь, тот ничего еще не знает так, как должно знать. 

1Cor.8:1,2 1Now concerning things sacrificed to idols, we know that we all have knowledge. Knowledge makes arrogant, 

but love edifies. 2If anyone supposes that he knows anything, he has not yet known as he ought to know 

 

IV. Гордость удовлетворяется поверхностным знамением 

Лук.9:45,46 45Но они не поняли слова этого, и оно было закрыто от них, так что они не постигли его, а спросить Его 

об этом слове боялись.46Пришла же им мысль: кто бы из них был больше? 

Luke 9:45,46 45But they did not understand this statement, and it was concealed from them so that they would not 

perceive it; and they were afraid to ask Him about this statement. 46An argument started among them as to which of 

them might be the greatest. 

 

V. Гордость разрушает единство 

Лук.9:46 Пришла же им мысль: кто бы из них был больше? 

Luke 9:46 An argument started among them as to which of them might be the greatest. 

 

Мар.9:33,34 33Пришел в Капернаум; и когда был в доме, спросил их: о чем дорогою вы рассуждали между собою? 
34Они молчали; потому что дорогою рассуждали между собою, кто больше. 

Mark 9:33,34 33They came to Capernaum; and when He was in the house, He began to question them, “What were you 

discussing on the way?” 34But they kept silent, for on the way they had discussed with one another which of them was 

the greatest. 

 

1Кор.3:3,4 …Ибо если между вами зависть, споры и разногласия, то не плотские ли вы? И не по человеческому ли 

[обычаю] поступаете? 4Ибо когда один говорит: «я Павлов», а другой: «я Аполлосов», то не плотские ли вы? 

1Cor.3:3,4 3for you are still fleshly. For since there is jealousy and strife among you, are you not fleshly, and are you not 

walking like mere men? 4For when one says, “I am of Paul,” and another, “I am of Apollos,” are you not mere men? 

 

Фил.2:3 ничего [не делайте] по любопрению или по тщеславию, но по смиренномудрию почитайте один другого 

высшим себя. 

Phil.2:3 Do nothing from selfishness or empty conceit, but with humility of mind regard one another as more important 

than yourselves 

 

Рим.12:3 По данной мне благодати, всякому из вас говорю: не думайте [о] [себе] более, нежели должно думать; 

но думайте скромно, по мере веры, какую каждому Бог уделил. 

Rom.12:3 For through the grace given to me I say to everyone among you not to think more highly of himself than he 

ought to think; but to think so as to have sound judgment, as God has allotted to each a measure of faith. 

 

2Кор.12:20 Ибо я опасаюсь, чтобы мне, по пришествии моем, не найти вас такими, какими не желаю, также чтобы 

и вам не найти меня таким, каким не желаете: чтобы [не найти у вас] раздоров, зависти, гнева, ссор, клевет, ябед, 

гордости, беспорядков 

2Cor.12:20 For I am afraid that perhaps when I come I may find you to be not what I wish and may be found by you to be 

not what you wish; that perhaps there will be strife, jealousy, angry tempers, disputes, slanders, gossip, arrogance, 

disturbances 
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VI. Гордость движима иерархией 

Лук.9:46 Пришла же им мысль: кто бы из них был больше? 

Luke 9:46 An argument started among them as to which of them might be the greatest. 

 

1Кор.3:5-8 5Кто Павел? Кто Аполлос? Они только служители, через которых вы уверовали, и притом поскольку 

каждому дал Господь. 6Я насадил, Аполлос поливал, но возрастил Бог; 7посему и насаждающий и поливающий 

есть ничто, а [все] Бог взращивающий. 8Насаждающий же и поливающий суть одно; но каждый получит свою 

награду по своему труду. 

1Cor.3:5-8 5What then is Apollos? And what is Paul? Servants through whom you believed, even as the Lord gave 

opportunity to each one. 6I planted, Apollos watered, but God was causing the growth. 7So then neither the one who 

plants nor the one who waters is anything, but God who causes the growth. 8Now he who plants and he who waters are 

one; but each will receive his own reward according to his own labor. 

 

1Петр.5:5 …Бог гордым противится, а смиренным дает благодать. 

1Pet.5:5 …God is opposed to the proud, but gives grace to the humble.  


